

Special Readings About Hades And Hell

آيات عن الجحيم وجهنم

Fr. Jacob Nadian
St. Bishoy Coptic Orthodox Church

Special Readings About Hades (NKJV)

آيات عن الجحيم

| Special Reading About Hades | آيات عن الجحيم |
|---|---|
| “Therefore, I am afraid lest this may happen to me also. And since I am the only child of my parents, I might send their old age with sorrow to Hades ” (Tobit 6: 15) | “فلأجل هذا أخاف ان يصيبني مثل ذلك وأنا وحيد لأبوي فأنزل شيخوختهما إلى الجحيم بالحزن” (طوبيا 6: 15) |
| “For you scourge, and you save. You lead down to Hades , and bring up again. And there is no one who can escape his hand” (Tobit 13: 2) | “لأنك تجرح وتشفي وتحدر إلى الجحيم وتصعد منه و ليس من يفر من يدك” (طوبيا 13: 2) |
| “So that these guilty men, all on one day, may go down to Hades, restoring to our empire the peace that they had disturbed” (Esther 13: 7) | “حتى إذا هبط أولئك الناس الخبيثاء إلى الجحيم في يوم واحد، يرد إلى مملكتنا السلام الذي اقلقوه” (استير 13: 7) |
| “For they have said, reasoning within themselves incorrectly: ‘Our lifetime is brief and tedious, and there is no relief within the limits of man, and no one is acknowledged to have returned back from Hades ’ (Wisdom 2: 1) | “فإنهم بزيغ أفكارهم، قالوا في أنفسهم إن حياتنا قصيرة شقية وليس لممات الإنسان من دواء ولم يُعلم قط أن أحداً رجع من الجحيم” (الحكمة 2: 1) |
| “And in like manner, we, having been born, continuously cease to exist, and indeed, we depart with no sign of virtue to show, but we are consumed in our malice. Such things those who sinned said in Hades ” (Wisdom 5: 13, 14) | “كذلك نحن ولدنا ثم اضمحلنا ولم يكن لنا أن نبدي علامة فضيلة بل فنينا في رذيلتنا. كذا قال الخطاة في الجحيم” (الحكمة 5: 13، 14) |
| “For it is You, O Lord, who holds the power of life and death; you both lead to the threshold of Hades and you restore” (Wisdom 16: 13) | “لأن لك سلطان الحياة والموت فتحدر إلى أبواب الجحيم وتصعد” (الحكمة 16: 13) |
| “Yet those were truly powerless that night, being overcome by both the vilest and the deepest Hades , were sleeping the same sleep” (Wisdom 17: 13) | “فالذين ناموا تلك النوم في ذلك الليل الذي لا يطاق، الوارد من أخادير الجحيم الفظيعة” (الحكمة 17: 13) |
| “The injury of the unjust should not please you, knowing that, until that, until they are in Hades , the impious will not please” (Sirach 9: 17) | “لا ترتض بمرضاة المنافقين. أذكر أنهم إلى الجحيم لا يتركون” (سيراخ 9: 17) |

| | |
|--|--|
| <p>“Remember that death will not delay, and the decree of Hades has not been shown to you” (Sirach 14: 12)</p> | <p>”أذكر أن الموت لا يبطئ. ألم يبلغك عهد الجحيم” (سيراخ 14 : 12)</p> |
| <p>“Before your passing, accomplish justice. For in Hades, there is no food to be found” (Sirach 14: 17)</p> | <p>”قبل وفاتك اصنع البر فإنه لا سبيل الى التماس الطعام في الجحيم” (سيراخ 14 : 17)</p> |
| <p>“Return to The Lord, and turn away from injustice, and have immense hatred for abomination. Who will sing praises to the Most High in Hades” (Sirach 17: 23)</p> | <p>”أرجع إلى العلي وأعرض عن الإثم وأبغض الرجس أشد بغض، فهل من حامد للعلي في الجحيم” (سيراخ 17 : 23)</p> |
| <p>“The way of sinners is paved and level, and at their end is Hades and darkness and punishments” (Sirach 21: 11)</p> | <p>”طريق الخطاة مفروش بالبلاط وفي منتهاه حفرة الجحيم” (سيراخ 21 : 11)</p> |
| <p>“Its death is a most wicked death, and Hades is more useful than it is” (Sirach 28: 25)</p> | <p>”الموت به موت قاس والجحيم أنفع منه” (سيراخ 28 : 25)</p> |
| <p>“For in Hades, death is no indictment of life” (Sirach 41: 7)</p> | <p>”انه ليس في الجحيم حساب على العمر” (سيراخ 41 : 7)</p> |
| <p>“You raised up a dead man and from Hades, and from the fate of death, by the word of The Most High” (Sirach 48: 5)</p> | <p>”أنت الذي أقمت ميتاً من الموت ومن الجحيم بكلام العلي” (سيراخ 48 : 5)</p> |
| <p>“From the depth of the bowels of Hades, and from the defiled tongue, and from lying words, from iniquitous king, and from an unjust tongue” (Sirach 51: 7)</p> | <p>”من عمق جوف الجحيم ومن اللسان الدنس وكلام الزور وسعاية اللسان الجائر عند الملك” (سيراخ 51 : 7)</p> |
| <p>“My soul shall praise The Lord, even unto death. For my life was drawn near to Hades below” (Sirach 51: 8, 9)</p> | <p>”دنت نفسي من الموت واقتربت حياتي من عمق الجحيم” (سيراخ 51 : 8، 9)</p> |
| <p>“Open your eyes and see, because the dead, who are in Hades, whose spirit has been taken away from their vital organs, will not give honor and justification to The Lord” (Baruch 2: 17)</p> | <p>”أفتح عينيك وأنظر فإنه ليس الأموات في الجحيم الذين أخذت أرواحهم عن احشائهم يعترفون للرب بالمجد والعدل” (باروخ 2 : 17)</p> |
| <p>“That you have grown old in foreign land, that are defiled with the dead, that you are regarded as among those who are descending into Hades?” (Baruch 3: 11)</p> | <p>”قد ذبلت في أرض الغربة وتنجست بالأموات وحسبت مع الذين هم في الجحيم” (باروخ 3 : 11)</p> |
| <p>“They have been banished and have gone descended to Hades, and others have arisen up in their place” (Baruch 3: 19)</p> | <p>”أنهم قد اضمحلوا وإلى الجحيم هبطوا وآخرون قاموا من مكانهم” (باروخ 3 : 19)</p> |

| | |
|---|---|
| <p>“Bless The Lord O Hananiah, Azariah and Misael, praise Him and exalt Him above all forever. For He has delivered us from Hades and saved us from the hand of death, and freed us from the midst of the burning flame; and rescued us from the midst of the fire” (Daniel 3: 88)</p> | <p>”باركوا الرب يا حننيا وعزريا وميشائيل، سبحوا وارفعوه إلى الدهور لأنه أنقذنا من الجحيم وخلصنا من يد الموت ونجانا من وسط أتون اللهب المضطرم ومن وسط النار” (دانيال 3: 88)</p> |
| <p>“But he began to consider the eminent dignity of his old stage of life and old age, and the natural honor of gray hair, as well as exemplary words and deeds from childhood. And he responded quickly, according also to the ordinances of the sacred law preserved by God, saying, that he would first be sent to Hades” (2 Maccabees 6: 23)</p> | <p>”لكنه عوّل على الرأي النزيه الجدير بسنه وكرامة شيخوخته و ما بلغ إليه من جلالة المشيب وبكمال سيرته الحسنة منذ حدثه بل بالشرعية المقدسة الإلهية وأجاب بغير توقف وقال: بل أسبق إلى الجحيم” (2 مكابيين 6: 23)</p> |
| <p>“<i>And I also say to you that you are Peter, and on this rock I will build My church, and the gates of Hades shall not prevail against it</i>” (Matthew 16: 18)</p> | <p>”وأنا أقول لك أيضاً: أنت بطرس وعلى هذه الصخرة ابني كنيسة وأبواب الجحيم لن تقوى عليها” (متى 16: 18)</p> |
| <p>“<i>And being in torments in Hades, he lifted up his eyes and saw Abraham afar off, and Lazarus in his bosom</i>” (Luke 16: 23)</p> | <p>”فرفع عينيه في الجحيم وهو في العذاب ورأى ابراهيم من بعيد ولعازر في حضنه” (لوقا 16: 23)</p> |
| <p>“<i>But to each one of us grace was given according to the measure of Christ's gift. Therefore, He says: ‘When He ascended on high, He led captivity captive, And gave gifts to men.’ Now this, ‘He ascended’ -- what does it mean but that He also first descended into the lower parts of the earth? He who descended is also the One who ascended far above all the heavens, that He might fill all things</i>” (Ephesians 4: 7 – 10)</p> | <p>”ولكن لكل واحد منا أعطيت النعمة حسب قياس هبة المسي. لذلك يقول إذ صعد إلى العلاء سبي سبياً وأعطى الناس عطايا. وأما إنه صعد، فما هو إلا إنه نزل أيضاً أولاً إلى أقسام الأرض السفلى. الذي نزل هو الذي صعد أيضاً فوق جميع السماوات لكي يملأ الكل” (أفسس 4: 7 - 10)</p> |
| <p>“<i>By whom also He went and preached to the spirits in prison</i>” (1 Peter 3: 19)</p> | <p>”الذي فيه أيضاً ذهب فركز للأرواح التي في السجن” (1 بطرس 3: 19)</p> |

Special Readings About Hell (NKJV)

آيات عن جهنم

| | |
|---|--|
| <p>Special Readings About Hell</p> | <p>آيات عن جهنم</p> |
| <p>Important: “Watch therefore, and pray always that you may be counted worthy to escape all these things that will come to pass, and to <u>stand before the Son of Man</u>” (Luke 21: 36)</p> | <p>هام جداً: ”اسهروا إذاً وتضرعوا في كل حين لكي تحسبوا أهلاً للنجاة من جميع هذا المزمع ان يكون <u>وتقفوا</u> <u>قدام ابن الإنسان</u>” (لوقا 21: 36)</p> |

| | |
|---|--|
| <p>“But I say to you that whoever is angry with his brother without a cause shall be in danger of the judgment. And whoever says to his brother, ‘Raca!’ shall be in danger of the council. But whoever says, ‘You fool!’ shall be in danger of hell fire” (Matthew 5: 22)</p> | <p>”وأما انا فأقول لكم ان كل من يغضب على اخيه باطلا يكون مستوجب الحكم. ومن قال لأخيه رقا يكون مستوجب المجمع. ومن قال يا أحمق يكون مستوجب نار جهنم” (متي 5: 22)</p> |
| <p>“If your right eye causes you to sin, pluck it out and cast it from you; for it is more profitable for you that one of your members perish, than for your whole body to be cast into hell” (Matthew 5: 29)</p> | <p>”فان كانت عينك اليمنى تعثرك فاقطعها وألقها عنك، لأنه خير لك ان يهلك أحد اعضاءك ولا يلقى جسدك كله في جهنم” (متي 5: 29)</p> |
| <p>“And if your right hand causes you to sin, cut it off and cast it from you; for it is more profitable for you that one of your members perish, than for your whole body to be cast into hell” (Matthew 5: 30)</p> | <p>”وان كانت يدك اليمنى تعثرك فاقطعها وألقها عنك، لأنه خير لك ان يهلك أحد اعضاءك ولا يلقى جسدك كله في جهنم” (متي 5: 30)</p> |
| <p>“And do not fear those who kill the body but cannot kill the soul. But rather fear Him who is able to destroy both soul and body in hell” (Matthew 10: 28)</p> | <p>”ولا تخافوا من الذين يقتلون الجسد ولكن النفس لا يقدر ان يقتلوا، بل خافوا بالحري من الذي يقدر ان يهلك النفس والجسد كليهما في جهنم” (متي 10: 28)</p> |
| <p>“And if your eye causes you to sin, pluck it out and cast it from you. It is better for you to enter into life with one eye, rather than having two eyes, to be cast into hell fire” (Matthew 18: 9)</p> | <p>”وان اعثرتك عينك فاقطعها وألقها عنك، خير لك ان تدخل الحياة اعور من ان تلقى في جهنم النار ولك عينان” (متي 18: 9)</p> |
| <p>“Woe to you, scribes and Pharisees, hypocrites! For you travel land and sea to win one proselyte, and when he is won, you make him twice as much a son of hell as yourselves” (Matthew 23: 15)</p> | <p>”ويل لكم ايها الكتبة والفريسيون المراؤون لأنكم تطوفون البحر والبر لتكسبوا دخيلاً واحداً ومتى حصل، تصنعونه ابناً لجهنم أكثر منكم مضاعفاً” (متي 23: 15)</p> |
| <p>“Serpents, brood of vipers! How can you escape the condemnation of hell? ” (Matthew 23: 33)</p> | <p>”أيها الحيات اولاد الافاعي، كيف تهربون من دينونة جهنم” (متي 23: 33)</p> |
| <p>“If your hand causes you to sin, cut it off. It is better for you to enter into life maimed, rather than having two hands, to go to hell, into the fire that shall never be quenched” (Mark 9: 43)</p> | <p>”وان اعثرتك يدك فاقطعها، خير لك ان تدخل الحياة اقطع من ان تكون لك يدان وتمضي الى جهنم الى النار التي لا تطفأ” (مرقس 9: 43)</p> |
| <p>“And if your foot causes you to sin, cut it off. It is better for you to enter life lame, rather than having two feet, to be cast into hell, into the fire that shall never be quenched” (Mark 9: 45)</p> | <p>”وان اعثرتك رجلك، فاقطعها، خير لك ان تدخل الحياة أعرج من ان تكون لك رجلان وتطرح في جهنم في النار التي لا تطفأ” (مرقس 9: 45)</p> |
| <p>“And if your eye causes you to sin, pluck it out. It is better for you to enter the kingdom of God with one eye, rather than having two eyes, to be cast into hell fire” (Mark 9: 47)</p> | <p>”وان اعثرتك عينك فاقطعها، خير لك ان تدخل ملكوت الله أعور من ان تكون لك عينان وتطرح في جهنم النار” (مرقس 9: 47)</p> |

| | |
|--|--|
| <p>“But I will show you whom you should fear: Fear Him who, after He has killed, has power to cast into hell; yes, I say to you, fear Him!” (Luke 12: 5)</p> | <p>”بل اريكم ممن تخافون، خافوا من الذي بعدما يقتل له سلطان ان يلقي في جهنم. نعم اقول لكم من هذا خافوا“ (لوقا 12: 5)</p> |
| <p>“And the tongue is a fire, a world of iniquity. The tongue is so set among our members that it defiles the whole body, and sets on fire the course of nature; and it is set on fire by hell” (James 3: 6)</p> | <p>”فاللسان نار عالم الاثم. هكذا جعل في اعضائنا اللسان الذي يذس الجسم كله ويضرم دائرة الكون ويضرم من جهنم“ (يعقوب 3: 6)</p> |
| <p>“For if God did not spare the angels who sinned, but cast them down to hell and delivered them into chains of darkness, to be reserved for judgment” (2 Peter 2: 4)</p> | <p>”لأنه ان كان الله لم يشفق على ملائكة قد أخطأوا، بل في سلاسل الظلام طرحهم في جهنم وسلمهم محروسين للقضاء“ (2 بطرس 2: 4)</p> |
| <p>Finally, Many of those who died wish to come back earth and live for just one hour to have mercy and compassion on their brethren so they may get some mercy and compassion over there. How about you? <u>You are still alive!</u> So, please:</p> | <p>أخيراً: كثير من الذين ماتوا يتمنون أن يرجعوا ويعيشوا على الأرض ولو حتى ساعة واحدة لكي يتحننوا على رفقاءهم البشر لعلهم يجدوا رحمة هناك. فماذا عنك أنت؟ أنت ما زلت حي! فأرجوك:</p> |
| <p>“Do not be haughty, but fear” (Romans 11: 20)</p> | <p>”لا تستكبر بل خف“ (رومية 11: 20)</p> |